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1 ■ XWLEIDTWG
Het beleidsplan van 1988 was getiteld: Op weg naar contmui- 
teit. De belangrijkste prioriteit in 1988 was het vergroten 
van het aantal nieuwe leden, om zo de contlnuiteit van de 
vereniging te bevorderen. Dit beleid had zijn oorsprong in 
1987, voor 1988 werd in het beleidsplan de nadruk gelegd op 
de volgende zaken: kadertrainingen, ledenactivering, politie- 
ke besluitvonning en herbezinning organisatie.
Als het afgelopen jaar een ding is geleerd, dan is het wel 
dat ledenwerving de beste manier is om het aantal actieve 
leden te vergroten. Nieuwe leden hebben in het algemeen veel 
interesse en enthousiasme om iets in de JD te gaan doen. De 
ledenwerfcampagne tijdens de introductieweken van universi- 
teiten heeft direct dan wel indirect geleid tot een groot 
aantal regiobestuurders, de opnchting van de eerste afdeling 
en van een aantal nieuwe werkgroepen. Door een succesvol 
ledenwervings- en opvangbeleid moeten we in 1989 in staat 
zijn de organisatie verder uit te bouwen zodat de JD op haar 
eerste lustrum met recht mag zeggen dat ze een volwassen 
organisatie.geworden is.

2. ORGANISATIE
Inleiding
De vereniging Jonge Democraten heeft tijdens het verslagjaar 
geen veranderingen gekend in de organisatiestructuur. Wel is 
gedlscussleerd over een aangepassing van de organisatiestruc
tuur. De discussie daarover is echter nog niet afgerond. In 
het verslagjaar kende de JD 14 regie's.
Communicatie
Het Landelijk Bestuur heeft in 1988 veel aandacht besteed aan 
een goede communicatie in de vereniging. Niet alleen die 
tussen LB en regiobesturen, maar ook die tussen de andere JD- 
geledingen.
Verder heeft er een kaderweekend en een kaderdag plaatsgevon- 
den. Deze activiteiten spelen een belangrijke rol bij (het 
verbeteren van) de communicatie in de vereniging.
Ook het kaderblad ORGI heeft deze functie en is in 1988 (over 
het algemeen) geregeld verschenen.
Landelijk Bestuur
De functie van het Landelijk Bestuur ontwikkelt zich in twee 
nchtingen. Allerecrst is zij verantwoordelijk voor de orga
nisatie en de coordinatie van een breed scala aan (landelij- 
ke) activiteiten, daarnaast heeft zij een taak in het onder- 
steunen van de regio's, op diverse terreinen. Ook in 1988 
kende de samenstelling van het Landelijk Bestuur vele wijzi- 
gingen. Aan het begin van 1988 zag het LB er als volgt uit:
Voorzitter 
Vice Voorzitter Organisatie 
Vice Voorzitter Politiek 
Algemeen Secretaris 
Penningmeester 
Internationaal Secretaris

Erik Hordijk 
Coert Bruel 
Radboud van Delft 
Edwin Lantinga 
Steven van Schilfgaarde 
Albert Hoff
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Secretaris Scholing en Vormlng Reel van der Poort 
Secretarls Ledenwerving en Opvang Wen Duffels 
Secretaris Publiciteit Erik Eelman
Op ALV 11 te Nijverdal (23 en 24 april) traden (alien voor- 
tijdig) af Albert Hoff, Eric Eelman en Edwin Lantinga. Verko- 
zen werden:
Karin Overre als Algemeen Secretaris,
Peter van Wely als Internationaal Secretaris en 
Richard van Berkel als Secratris Publiciteit.
Tussentijds trad Steven van Schifgaarde af en benoemde het LB 
Gaston Siegelaer als penningmeester a.i..
Op ALV 12 te Soest (12 en 13 november) treden (weer alien 
voortijdig) af Radboud van Delft en Wen Duffels. Verkozen 
werden:
Gaston Siegelaer als Penningmeester,
Marc Roza als Vice Voorzitter Politiek en
Michael Bonder als Secretaris Ledenwerving en Opvang/Materia- 
len.
Ook werden op die zelfde ALV een aantal LB functies opnieuw 
ingericht. Zo zal ledenopvang voortaan behartigd worden door 
de Secretaris Scholing en vorming. Aarunaak van matrialen is 
voortaan een taak van de Secretaris Ledenwerving en Materia- 
len. Daannee werd de functie Secretaris Publiciteit outlast 
en kan deze functionaris zich in de toekomst geheel met de 
JD-voorlichting gaan bezig houden. De naam van deze functie 
werd gewijzigd in secretaris Public Relations. Richard van 
Berkel verloor hierdoor zijn LB-portefeuille, maar werd di
rect door het LB benoemd als Secretaris Public Relations 
a.i. .
Op het congres kondigden Peter van Wely en Coert Bruel hun
vertrek
aan. Het LB benoemde als opvolgers 
Hein Jaarsma en Roel van der Poort.
Het Landelijk Bestuur zag er eind 1988 
Voorzitter
Vice Voorzitter Organisatie a.i.
Vice Voorzitter Politiek 
Algemeen Secretaris 
Penningmeester
Internationaal Secretaris a.i. 
Secretaris Scholing en Vorming 
Secretaris Ledenwerving en Materialen 
Secretaris Public Relations a.i.

(a.i.) respectievelijk
als volgt uit:
Erik Hordijk 
Roel van der Poort 
Marc Roza 
Karin Overre 
Gaston Siegelaer 
Hein Jaarsma 
Roel van der Poort 
Michael Sender 
Richard van Berkel

Het Landelijk Bestuur kwam in 1988 in totaal 18 maal bij 
elkaar.
Regio's
Begin 1988 kende JD 13 regio's. In volgorde van oprichting 
waren dat: Groningen, Limburg, Groot Amsterdam, Zuidelijk 
Holland, Utrecht/'t Gooi, Noord Brabant, Gelderland, Frie- 
sland/Fryslan, Twente, Flevoland, Midden Holland, Zeeland en 
Drenthe. In maart 1988 kwam daar als I3e regio IJsselmond 
erbij.
De regie's hebben een centrale positie in de vereniging, daar 
zij veelal het dichtst bi} de leden staan. Die positie is in 
1988 verder verstevigd.
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Secretariaat
Het jaar 1988 stond vooral in het taken van het volledig 
onderbrengen van de Xedenadministratie in onze eigen compu
ter. We zijn erg blij te kunnen zeggen dat we een zo recent 
mogelijk ledenoverzicht hebben. Het probleem hierbig is ech- 
ter nog steeds dat veel van onze leden regelmatig verhuizen 
en soms verzuimen dit aan het landelijk secretariaat te mel- 
den.
Het secretariaat onderging een grote schoonmaak- en opknap- 
beurt, zodat het aanzien en de werkbaarheid van het secreta
riaat aanmerkelijk verbeterd zijn. In overleg met D66 zijn er 
afspraken gemaakt over het verwijderen van hun spullen uit 
onze ruimte. De opruiming heeft inmiddels een aanvang genomen 
en zal hopelijk in het jaar 1989 z'n afronding vinden.
In het najaar van 1988 namen we een grote vergadertafel in 
gebruik, een geschenk van D66.
De personele bezetting van het secretariaat liet in sommige 
perioden te wensen over. Dit komt ondermeer door het afnemend 
aantal LB-leden uit het westen van het land.
De telefonische bereikbaarheid van de secretariaat werd ver- 
groot door de grote bereidheid van D66 medewerkster Mieke van 
den Berg. Zij verrichtte, indien haar andere werkzaamheden 
dat toelieten, nog enige andere activiteiten voor de JD.

3. COHGRESSEN
In 1988 zijn er twee Algemene Ledenvergaderingen gehouden: 
ALV 11 op 23 en 24 april in Nijverdal en in Soest ALV 12 op 
12 en november.
De elfde Algemene Ledenvergadering
Deze kende in de voorbereidsperiode een groot probleem. On- 
danks alle toezeggingen van de jeugdherberg Apeldoorn was de 
accomodatie met tijdig beschikbaar. De ALV is op het laatste 
moment verplaats naar Nijverdal.
Naast de verkiezingen van bestuursleden en de hoofdredacteur 
DEMO werden er twee nieuwe leden in de Kascommissie gekozen, 
Boute Zoodsma en Rick Venster.
De ALV nam vier resoluties aan, twee over Europa, een resolu- 
tie milieuvriendelijk verkersbeleid en een resolutie Pales- 
tijns-lsraesche kwestie. De resolutie AIDS werd na amenderlng 
verworpen. De anti-AIDS campagne "vrij-veilig" werd volop 
onder de aandacht van de congresbezoekers en gasten gebracht, 
onderandere door het uitdelerr van het "vrij-kaartje". 
Gastspreker was Tweede Kamerlid voor de WD F.W. Weisglas. 
Hij sprak zeer optimistisch over Europa zonder binnengrenzen 
en deed terloops nog een aantal opzienbarende uitspraken over 
de paspoort zaak.
Verder natuurlijk de toespraak van de voorzitter. Erik Hor- 
dijk sprak over de positie van D66. Is D66 een partij tussen 
de partijen (een redelijk alternatief) of een partij tegen- 
over de andere partijen (andere politick)? Erik starte hier- 
mee een levendige discussie binnen de JD.
De twaalfde Algemene Ledenvergadering
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Door de vorige ALV waren de resoluties Latijns-Amerifca en Ko- 
ningshuis doorschoven. De eerste werd aangenomen, de tweede 
ging de JD toch lets te ver en deze resolutie werd dus ver- 
worpen. Wei werd een motie aangenomen die pleit voor handha
ving van het Koningshuis in ceremoniele zin.
De begroting werd goedgekeurd, een van de gevolge is dat de 
bijdrage voor steunleden aan de regie's in 1989 van f 6,00 
naar f 4,00 per lid.
Het beleidsplan werd met enige wijzingen aangenomen. Het 
belangrijkste punt van de organisatie structuur en de daarmee 
samenhangende problematiek blijft in een wat mildere toonzet- 
ting staan.
Max van de Berg sprak over ontwikkelingssamenwerking en Erik 
Hordijk sprak over werkgelegenheid en werkgelegenheidspoli- 
tiek. In deze toespraak werd het resultaat van de ledenwerf- 
campagne bekend gemaakt: 135 nieuwe leden. Tevens werd bekend 
gemaakt dat de eerste JD-afdeling op 13 december in Leiden 
zou worden opgericht.
Gaston Siegelaer overhandigde het JD-lustrum essay over 
"Vrijzinnig Democratie en Verlichting", waarvan hij de auteur 
is aan de toe net gekozen D66 voorzitter Michiel Jager.
De ALV werd besloten met het zingen uit voile borst van het 
Wilhelmus, hierom was gevraagd via een motie van orde.

4 . POLITIEK BUREAU
Algemeen
In 1988 is het functioneren van het Politiek Bureau grondig 

' doorgelicht. Het politieke besluitvormingsproces is verder 
gestructureerd. Hierbij zijn twee uitgangspunten gehanteerd. 
Ten eerste dat het voeren van een politieke discussie met 
zoveel mogelijk leden belangrijker is dan het zo snel moge- 
lijk vaststellen van een volledige lijst van standpunten. Ten 
tweede dat de politieke lijn zoveel mogelijk uitgezet moet 
worden door de leden en dus zo min mogelijk door het LB of 
het Politiek Bureau. Het verlagen van de drempel om mee te 
doen aan de politieke besluitvorming binnen de vereniging was 
in 1988 (en blijft in 1989) een hoofddoel.
De in 1987 gestarte Congreswerkgroepen (CWG's) zijn succesvol 
gebleken en permanent ingevoerd. Congresvoorstellen worden 
voorafgaand aan de plenaire behandeling op de ALV in deze 
CWG's doorgenomen. Doelen zijn het geven van achtergrondin- 
formatie, het uit de weg ruimen van misverstanden, het uit- 
dragen van standpunten en het stroomlijnen van ingediende 
moties en amendementen.
De JD legt vanuit haar vrijzlnnlg-democratische visle graag 
contacten met andere organisaties. In 1988 is gestart met de 
deelname aan het nationale Jongerenplatform, een landelijk 
overleg van zowel politieke jongerenorganisaties als andere 
organisaties van/voor jongeren (Kinderrechtswinkel, Jonge 
Humanisten, WJ-CNV en de FNV-Jongerenbeweging). In 1988 heeft 
dit platform zich allereerst gericht op het beoordelen van 
het Jeugdwerk Garantieplan van de regering Lubbers-II.
Vanaf november 1988 houdt het Jongerenpatform zich bezig met
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het aangeven van de voorwaarden voor een integraal jeugdbe- 
leid. Dit als reactie op het versnipperde beleid van het 
huidige CDA/VDD-kabinet.
Werkgroepen
Begin 1988 waren er 7 werkgroepen, waarvan vier actief. Kind 
1988 waren er 6 werkgroepen, alien actief.
1. Milieu
De resolutie over een milieuvriendelijk verkeersbeleid is in 
het voorjaarcongres van 1988 met enige wijzigingen overgeno- 
men. Daarna is de werkgroep ontbonden. Op het novembercongres 
is een nieuwe werkgroep gestart die zich in 1989 gaat bezig- 
houden met de beoordeling van het rapport "Zorgen voor Mor
gen" van het Ministerie van V.R.O.M..
2. Onderwij s
In 1988 heeft de werkgroep zich georienteerd op nieuwe onder- 
werpen. Zrj zal in de DEMO in 1989 met diverse interviews met 
deskundige op het gebied van het hoger onderwijs de leden 
inlichten over de problemen en mogelijkheden bij dit onder- 
werp.
3. Europa
De resolutie van de werkgroep met betrekking tot de toekomst 
van de Europese Gemeenschap is overgenomen. Ook is er een 
nota Europa geschreven, waarin dit toekomstbeeld verder uit- 
een is gezet. In november 1988 is een nieuw onderwerp geko- 
zen, namelijk de relatie tussen Oost en West Europa. in 1989 
verwacht de werkgroep hierover een discussiestuk en een reso
lutie op te stellen.
4. Ontwikkelingssamenwerking
Begin 1988 is het discussiestuk "Mensenrechten en ontwikke- 
lingssamenwerking" gepubliceerd. In enkele regio's is hier
over vlak daarna gediscussieerd, maar de discussie over dit 
onderwerp kwam pas goed op gang na de indiening van een reso
lutie over dit onderwerp voor het congres van november 1988. 
De resolutie is door de ALV doorgeschoven naar het voorjaars- 
congres van 1989. Vanaf het najaar heeft de werkgroep zich 
gericht op de ecologie en de bedreiging hiervan in ontwikke- 
lingslanden.
5. Emancipatie
In mei 1988 is de werkgroep Emancipatie enthousiast van start 
gegaan met een analyse van vele aspekten van de emancipatie- 
ontwikkeling in Nederland. In dit jaar heeft de werkgroep in 
de eerste plaats uitgezocht op welke groepen uit de samenle- 
ving emancipatie betrekking moet hebben. Daarna heeft de 
werkgroep zich gericht op de probleeminventarisatie per 
groep. De werkgroep verwacht in 1989 twee discussiestukken te 
schrijven.
Op het novembercongres hebben diverse leden van de werkgroep 
een Actuele Politieke Motie ingediend die adoptie van kinde- 
ren mogelijk maakt voor iedereen, onafhankelijk van sexuele 
geaardheid of samenlevingsvorm van de (toekomstige) ouders.
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6. Ethiek
In november 1988 is deze splinternieuwe werkgroep gestart. 
Deze werkgroep zal zich bezighouden met verschlllende aspec- 
ten van genetische manipulatie van planten, dieren en in de 
toekomst wellicht van mensen.
De werkgroepen defensie en staatkundige vernieuwing zijn, bij 
gebrek aan enthousiasme en produktie eind 1988 ontbonden. In 
1989 zal de werkgroep defensie in reder geval opnieuw opge- 
start worden.
Als reactie op het verwerpen van een ingediende AIDS-resolu- 
tie in het voorjaar is na de zomer een discussiestuk gepubli- 
ceerd over de AIDS-problematiek. In het najaar van 1988 zijn 
er in diverse regie's al discussies gevoerd aan de hand van 
deze publicatie. Deze discussie zal in de eerste helft van 
1989 worden voortgezet, waarna in november 1989 naar alle 
waarschijnlijkheid een nieuwe resolutie op de ALV zal worden 
ingediend.

5. SCHOLING EN VORHIHG
Inleiding
Scholing en vorming was een prioritelt van de JD in 1988. Dat 
heeft doorgeklonken in het programma. Een programma wat in 
1988 een succes was. Zowel het aantal activiteiten, de kwali- 
teit van de activiteiten als het aantal bezoekers van die 
activiteiten was goed. De activiteiten trokken in 1988 zo'n 
200 deelnemers. Een aantal dat voor een organisatie als de 
onze hoog te noemen is.
Voor een belangrijk deel is dit succes te danken aan de in- 
terregionale samenwerking op dit gebied.
Activiteiten
A. Interregionaal

Op deze manier vonden er vier introductieweekends plaats 
en vier vormingsbijeenkomsten, waarvan er 66n een weekend 
was. De vormingsbijeemkomsten hadden de volgende thema's: 
een spreekvaardigheidstraining, een discussietechniek- 
training, een training publiciteit en een milieuweekend.

B. Kadertrainingen
Van de kadertrainingen verviel er 6en wegens gebrek aan 
belangstelling, de andere was een succes. Daarnaast heb- 
ben we een trainingsdag ledenwerven georganiseerd, ter 
voorbereiding op de campagne.

C. Kaderbijeenkomsten
Er vond in februari een kaderweekend plaats. Het thema 
was 1nondiscriminatle'. Sprekers waren Irma van Scheijn- 
del (PEAC), Steven Pieters (oud voorzitter) en Peter van 
de Made (homowerkgroep D66). Dit was een zeer succesvolle 
activiteit. Naast inhoudelijke zaken is er over de orga
nisatie structuur van de vereniging gesproken.
In oktober vond een kaderdag plaats. Spreker was profes
sor Huppes over de informatietechnologie. Verder weer
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aandacht voor de JD-organisatie.
D. Excursies

In 1988 vond twee naal de Binnenhofexcursie plaats. Dit 
is een zeer succesvolle JD-activiteit en het draait nu al 
drie en half jaar mee. Ook in het verslagjaar was de 
belangstelling groot.

E. Trainingen en overige activiteiten
Er vond nog een spreekvaardigheidstraining plaats in 
Utrecht en verder was er op 29 oktober een Europadag. Op 
deze dag was Fred van der Spek gastspreker en een goede. 
Op 23 januari van het boekjaar vond een specials cursus 
plaats voor de nieuwe besturen van Drenthe en IJsselinond. 
In 1988 vonden er helaas geen themadagen plaats.

Veel activiteiten van de JD op dit terrein zouden niet moge- 
lijk zijn zonder de syrapathieke steun van het PSVI (het scho- 
lings en vormings instituut D66). Maarten Bracket is zonder 
meer een grote steun voor het scholings- en vonningswerk van 
de JD.
Ook is in 1988 een hernieuwde basiscursus verschenen en zag 
een Nieuw-lid brochure het levenslicht. Het Handboek Besturen 
laat echter blijvend op zich wachten.

6. LEDEWWERVING EN OPVANG
In 1988 werd ledenwerving extra belangrijk door de invoering 
van de contributie voor JD-leden. Het bleek dat een aantal 
leden door die contributie niet meer zo geintresseerd was in 
de JD met als gevolg een aanzienlijk aantal opzeggingen. Dat 
was 6dn reden. De andere reden waarom de SLWO er harder tegen 
aan moest was het feit dat er in het jaar daarvoor (1987) 
relatief weinig aan ledenwerving was gedaan.
Het resultaat van de afgelopen periods is een "schoon" leden- 
bestand. Met andere woorden, de jongeren die nu in ons be- 
stand zijn opgenomen zijn jongeren die allemaal een band met 
de JD hebben. Overigens kunnen wij ons, na de schoning van 
het ledenbestand en de splitsing tussen leden en steunleden 
prima meten met de andere pjo's op dat vlak.
De belangrijkste wervingsactivitelt van 1988 was wel de le- 
denwerfcampagne rond met name de start van het academisch 
jaar. In augustus van 1988 reed er door Nederland een campag- 
neteam van de JD rond dat gewapend was met allerhande promo- 
tiematerialen om daarmee en met raad en daad de JD regie's 
bij te staan in het veroveren van de "jongerenmarkt".
Per saldo heeft deze campagne de JD direct zo'n 150 leden 
opgeleverd en zo'n 500 kennismakers. Ook daarna heeft de 
campagne doorgewerkt het ledental bleef stijgen. En, een niet 
te onderschatten factor bij dit alles was de winst in naambe- 
kendheid.
Ook de ledenopvang heeft in 1988 niet ontbroken. De inmiddels 
legendarische introductieweekende werden weer georganiseerd.
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Over het geheel genomen zijn deze goed verlopen. Zowel het 
aantal deelnemers als de organisatie waren bevredigend.
Verder is er op het gebied van ledenopvang meer lijn gekoinen 
in het afhandelen van verzoeken om infonnatie, denk bij voor- 
beeld aan de verschijning van de "nieuwlid brochure".
Op het novembercongres 1988 is deze LB functie van naam ver- 
anderd. Secretaris Ledenwerving en Opvang werd Secretaris 
Ledenwerving en Materialen. De opvang kwam terecht bij de SSV 
en de taak materialen werd overgenomen van de SP/SPR.
De nieuwe SWLM is in 1988 wegwijs gemaakt in de veelheid 
taken die op hem lagen te wachten en hij heeft een begin 
gemaakt met het aanpassen, uitbreiden en op voorraad brengen 
van de diverse materialen.

7. PPBLICITEIT
De post van Secretaris Publiciteit is op het novembercongres 
veranderd in Secretaris Public Relations. Beheer en aanmaak 
van promotiematerialen zi]n over gegaan naar de Secretaris 
Ledenwerving en Materialen. De effecten hiervan zullen pas 
1989 merkbaar worden.
Activiteiten
Naast de gebruikelijke publiciteit rond de ALV's is met name 
de ledenwerfcampagne aan het begin van het studiejaar publi- 
citair van belang geweest. Een uitgebreide reportage in een 
Radio 3 jongerenprogramma en de nodige regionale publiciteit 
was de oogst van de campagne.
Publiciteit over de JD standpunten is er, buiten de ALV's 
niet geweest. Reacties van de Jonge Democraten op de actuali- 
teit hebben wel enig resultaat gehad. In 1989 zal meer aan- 
dacht aan standpuntbepaling en daaropvolgende publiciteitsac- 
ties besteed worden.
Materialen
In 1988 is een eerste aanzet tot een huisstijl gezet, die 
alle landelijke uitgegeven materialen omvat. De huisstijl zal 
vanaf januari 1989 gefaseerd ingevoerd worden.
Er zijn een aantal folders en brochures gemaakt; een 
wervingsfolder gericht op D66 leden, een campagnekrant in een 
oplage van 10.000, een bijgewerkte 'Maak kennis' folder. 
Andere materialen zijn de Basiscursus en een Nieuw-lid bro
chure .
Representatie
De JD heeft alle universiteit-introductieweken bezocht, een 
groot aantal HBO instellingen, en verder de nodige politieke 
activiteiten. Hier was vaak enig publicitair vertoon aan 
gekoppeld.

8. DEMO
Het jaar 1988 was voor de DEMO een jaar van problemen en een 
jaar van groei. Net als in 1987 was het verloop van de redac-
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tieleden 100%. De redactie is echter optimistisch over de 
toekomst. Zij heeft het gevoel op de goede weg te zi]n en 
verwacht in de huidige samenstelling in 1989 continuiteit en 
kwaliteit te bereiken.
Samenstelling
Begin 1988 bestond de redactie uit de volgende personen: 
Anton Ferkov, Erwin Kamp, Ar]en Ros, Marc Roza en Larissa 
Verhoef.
Aan het eind van het jaar maakten de volgende JD-ers deel uit 
van de redactie: Siebrand Hofstra, Saskia Daru, Margreet van 
Uffelen, Michel Verschoor, Frank Jassies en Eddy Hartman.
Er waren dit jaar vi]f hoofdredacteuren. Elmer Klaasen was 
reeds in 1987 afgetreden en op ALV 11 werd Siebrand Hofstra 
tot zijn opvolger gekozen. Hij verkeek zich echter op de 
organisatorische en inhoudelijke moeilijkheidsgraad van deze 
functie. Nadat de verschijning van DEMO 5.4 een achterstand 
van zes weken had opgelopen besloot Siebrand zijn functie 
beschikbaar te stellen. Michel Verschoor en Margreet van 
Uffelen namen zijn taak ad interim waar. Op ALV 12 werd Rikco 
Pardoen gekozen tot hoofdredacteur.
Verschij ning
Er verschenen zes DEMO's. Het A5-formaat werd, zoals aange- 
kondigd in 1987, vervangen door een A4-formaat. De opmaak was 
aanvankelijk matig, maar verbeterde sterk toen in DEMO 5.6 
een proef genomen werd met het lay-outprogramma Desktop Pu
blishing. Deze ontwikkeling zal zich in 1989 naar het zich 
laat aanzien vermoedelijk voortzetten.
Inhoud
In de DEMO waren dit jaar de volgende onderdelen regelmatig 
te vinden: een thema, een algemeen-opinierend artikel en/of 
interview, LB-nieuws, nieuws van de werkgroepen, regio's, 
internationale activiteiten en tweemaal per jaar de congres- 
bijlage.
De thema's waren defensie, milieu, emancipatle, economie en 
Frankrijk.
Oplage
In het kader van de contributie heffing zullen de niet beta- 
lende leden alleen de congresdemo's ontvangen. In 1988 hield 
dat in dat DEMO 5.6 de eerste DEMO was die alleen aan de 
betalende leden werd gezonden.
Betrokkenheid leden
De betrokkenheid van de leden blj de DEMO zat vooral aan het 
eind van het jaar in de lift. Dat uitte zich in de toename 
van de hoeveelheid kopij. De redactie hoefde niemand teleur 
te stellen. Mocht de toename van kopij zich echter voortzet
ten in 1989, dan wordt het voor de redactie noodzakelijk 
artikelen te selecteren.
9. EXTERNE CONTACTKN
De JD onderhoud steeds meer contacten met allerlei organisa- 
ties binnen en buiten Nederland. Dit zijn zowel formele als
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informele contacten. Met een tweetal organisaties in Neder
land onderhoudt de JD bi^zondere contacten.
D66Ook in 1988 was de relatie met D66 zonder meer goed te noe- 
men. De meeste contacten werden onderhouden met de medewer- 
kers op het partijsecretariaat, het scholing- en vormingsm- 
stituut en de leden van het dagelijks bestuur. Medewerkers 
van D66 nemen regel mat ig de telefoon van de JD op en helpen 
bij administratieve werkzaamheden van de JD. Twee keer is er 
met het dagelijks bestuur van D66 van gedachten gewisseld 
over met name organisatorische zaken. Bovendien is een voor- 
zichtig begin gemaakt met het onderzoeken van de mogelijkhe- 
den om op inhoudelijk gebied met D66 samen te werken. Daartoe 
werden onder andere contacten met de fractieleden in de Eer- 
ste en Tweede kamer aangehaald. We kunnen constateren dat op 
alle niveaus de belangstelling van D66 voor de JD duidelijk 
toeneemt. Een veelvuldig gehoorde opmerking was:
" als ik lets kan doen voor de JD laat het me dan weten".
De contactpersonen van D66 voor de JD zijn in 1988 dezelfde 
gebleven.
M50
M50 is een vereniging met als leden 6 politieke jongerenorga- 
nisaties: CDJA, JD, JOVD, JS, PPRjongeren en PSJG. Haar doel- 
stelling is de algemene politieke bewustwording van jongeren 
te stimuleren. Elke politieke jongerenorganisatie heeft twee 
vertegenwoordigers in de Algemene Vergadering. In de eerste 
helft van het jaar hebben Steven van Schilfgaarde en Erik 
Hordljk de JD vertegenwoordigers. In de Algemene Vergadering 
van juni werd Steven als penningmeester van M50 gekozen. 
Carin Tiggeloven heeft hem een paar maanden later opgevolgd 
als lid van de algemene vergadering.
Het project "milieu en Its" is door Arjen Ros van Xander 
Teunissen overgenomen. Begin 1989 zal het project worden 
uitgebracht.

10. IHTERNATTOWAT.K CONTACTEN
1988 Was een roerig jaar voor het Internationale werk van de 
JD. Ondanks de vele wisselingen op de LB-functie Intematio- 
naal Secretaris (IS) heeft het Internationale werk van de JD 
daar nauwelijks onder geleden. Het Insec (Internationaa1 
Secretariaat) heeft voor de zo belangrijke continuiteit ge- 
zorgd.
Insec
Het Insec bleef onveranderd ult 15 mensen bestaan. Door spe- 
ciflek daarop gericht beleid nam het aantal vrouwen toe van 1 
tot 5, in totaal konden 8 nieuwe mensen (door natuurlijk 
verloop) lid van het Insec worden. Toch moesten er enige 
mensen teleurgesteld worden.
In het Insec werd informatie uitgewisseld en werd JD's Inter
nationale activiteit vergaand gecoordineerd. Dit betrof con
tacten met de IFIRY en zusterorganisaties in het buitenland, 
contacten met op het buitenland gerichte organisaties in
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Nederland (Pijon, later Exis en '31', Europese Beweginq Ne
derland, diverse landencomite's, Yes etc.)
De Inhoudelijke activiteiten betroffen onder andere Antarcti
ca (discussle stuk gereed), Latijns Amerika (najaarscongres), 
Zuid Afrika, Mensenrechten, Midden Oosten, clause 28, Voorts 
werd de VUJO motie (voorjaarcongres) in het Insec voorbereid. 
Hans Hammelburg heeft het secretariaat overgenomen van Hein 
Jaarsma.
IFLRY
In het eerste jaar van JD's volledige lidmaatschap heeft de 
JD zich goed gemanifesteerd. We waren, vaak met meerdere 
mensen, op alle belangrijke IFLRY activiteiten aanwezig. 
Onder andere is hlerdoor JD's betrokkenheid bij het werk van 
de AEYSC (All European Youth and Student Co-operation) sterk 
vergroot.
Pijon, Exis en 131'
In 1988 werden de taken van het Pijon overgenomen door Exis, 
dat ontstond uit een samenvoeging van Pijon en BIJK. '31', 
vernoemd naar het internationale telefonische toegangsnummer 
van Nederland, werd opgericht om de Nederlandse jeugd in het 
buitenland te vertegenwoordigen. De JD trad tot '31' toe. De 
JD participeerde in de Pijon/Exis projectgroepen China, Mid
den Oosten, VN, EG-ACP.
Zusterorganisaties
Het uitwisselingsprogramma met de Deutsche Jungdemokraten 
werd voortgezet. In mei nam de JD deel aan het door de DJD 
georganiseerde seminar over Vrede en Veiligheid. In maart 
bezocht Albert Hoff het congres van de DJD. De JD was even- 
eens aanwezig op het congres van de Young Liberals in april 
en dat van de Junge Liberale in november. Op het voorjaarcon
gres waren vertegenwoordigers van de DJD, de Junge Liberale 
en IFLRY aanwezig. Voorts waren er uitgebreide contacten met 
Jeunesse Democratique Luxembourgeoise, de VUJO, de Mouvement 
des Jeunesse Radicaux de Gauche en de Gioventu Liberale Ita- 
llana.
Buitenland excursles
De tradltie van de 'grote buitenland excursie in het najaar' 
werd weer opgepakt. Een groep van ongeveer 10 JD-ers (een 
laag aantal) bezocht dit jaar Parijs. Voor het komende jaar 
werden de voorbereidingen getroffen voor een grote excursie 
naar Italic. Daarnaast werden een Benelux excursie, een geza- 
menlijke weekend mat de VUJO, een emancipatie seminar met de 
DJD en een Rijnseminar met de Franse en Duitse zusterorgani
saties voorbereid. Deze activiteiten moeten in 1989 hun be- 
slag krijgen.
Commlssle IS/Xnsec
Vanwege de op het najaars ALV gerezen vragen over de relatie 
tussen Internationaal Secretaris en Internationaal Secretari
aat, is op de ALV een voorstel gedaan om een commissie in te 
stellen ora die relatie te onderzoeken. Internationaal Secre
taris en Insec hebben (naast andere JD functionarissen) de 
commissie van de gevraagde informatie voorzien en waar moge-
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lijk en gewenst bij hun werkzaamheden geholpen.

11. FTWANCTKW
In 1988 is het financiele beleid van hat voorgaande jaar 
voortgezet en heeft de financiele positie van de Jonge Demo- 
craten zich gestabiliseerd. De organlsatie loopt met het 
huidige activiteitenniveau tegen haar financiele grenzen aan. 
Dit betekent dat kostenbeheersing extra aandacht krijgt.
Door het ministerie van WVC ward een maximale subsidle van 
f. 93660,00 toegekend. In 1988 ward voor het eerst contribu- 
tie geheven ten bedrage van f. 10,00 per lid per jaar.
Bij de twee ALV's en het kaderweekend werd de reiskostenver- 
goedingsregeling uit 1987 wederom toegepast, waardoor de 
reiskosten voor de bezoekende JD-leden teruggebracht werden 
tot een gemlddelde van f. 20,00.
De definitieve jaarrekening 1988 kan nog niet worden gepre- 
senteerd omdat de verplichte accountantscontrole nog niet is 
afgerond. Op grond van artikel 14 lid 2 van de Statuten zal 
het Landelijk Bestuur de definitieve jaarrekening 1988 ter 
goedkeuring voorleggen op ALV 14. Met de kascommissie is 
regelmatig overleg gevoerd over de JD-financien.
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